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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Hungarikum lett a kürtőskalács, mégsem élvezi előnyeit?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Hungarikum Bizottság „legifjabb” tagjaként, 2015 . december 3-án már én is
hozzájárulhattam a kürtőskalács hungarikumok közé történő beválasztásának. A Hungarikum
Bizottságnak minden beválasztott termékkel, eljárással, hagyománnyal kapcsolatban feladata ,
hogy beválasztás által nyert marketing előnyöket segítse kihasználni, ezáltal népszerűsítse
azokat . Nem állhatunk meg ott, hogy egy termék bekerül a hungarikumok közé, onnantó l
pedig elengedjük a kezét, mivel sok esetben ezekre a továbbiakban is komoly figyelmet kel l
fordítani . Így van ez a kürtőskalács esetében is, melynek a beválasztást követ ően, az elmúlt 4
hónapban, nem sikerült különösebb áttörést véghezvinnie . Bizonyára Ön is megkapta a
szakmai egyik képvisel őjétől azt a levelet, melyben e panaszát és az elterjedésben történő
segítségkérését tolmácsolta. A biztonság kedvéért a levelet mellékletben csatolom .

Ennek tekintetében kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy milyen módon kívánj a
segíteni a levélben leírtak alapján a kürt őskalács elterjedését ?

Várom érdemi válaszát !

Magyar Zoltá n
országgyű lési képviselő

Budapest, 2016 . április 11 .

Tisztelettel :

Magyar Zoltán
Jobbik



Tisztelt Hungarikum Bizottsági tagok !

Nemrégen vettem részt az I . Hungarikumok a turizmusban, turizmus a
hungarikumokért konferencián, ahol V . Német Zsolt ' államtitkár úrral folytatot t
beszélgetés buzdított arra, hogy írjak Önöknek ; így talán a megfelel ő helyre jut e l
a kérdésem, kérésem.

András Tünde vagyok a Vitéz Kürt ős társtulajdonosa, a Kürt őskalács Fesztivá l
megálmodója és szervez ője, valamint egyben a Magyar Fejedelmi Péke k
Rendjének tagja . Jó magam segítettem szakmai háttérrel Nardai Anita munkájá t
abban, hogy a kürtőskalács végre hungarikum lehessen.

Egy álmunk valóra vált, de mit sem érünk ezzel, ha a fővárosban sehol se m
támogatják a kürtőskalács közterületen való készítését .

Ez ügyben fordulok Önökhöz és kérném a segítségüket :

Mint a Vitéz Kürtős tulajdonosai több mint 12 éve vagyunk a szakmában és azót a
dolgozunk azon, hogy a kürtőskalácsot és annak hagyományos készítési módját
megismertessük az egész világgal . Nekünk a kürtőskalács készítés nem csa k
egy megélhetési forma, kezdett ő l küldetésünknek tekintettük annak
népszerű sítését . Csakhogy dacára a sok munkánknak az eredet i
faszénparázson sült kürtőskalácsot még a fővárosban sem lehet szinte seho l
megvásárolni, kizárólag a vásárokban, rendezvényeken .

Ezért fordulok a Önökhöz, mert azt reméljük, hogy azzal, hogy a kürt őskalács
hungarikum lett esetleg kaphatunk támogatást a Földm űvelésügyi
Minisztériumtól arra, hogy valóban népszerűsíteni tudjuk a kürtőskalácsot .
Ugyanis	 parázson	 sült	 kürtőskalácsot még mindig	 csak a vásárokban ,
fesztiválokon és rendezvényeken lehet kapni, mivel sem a magyarország i
lakosok, sem a turisták nem találkoznak a hagyományos kürt őskaláccsal a
mindennapokban . Kivétel a mi két állandó üzletünk, amelybő l sajnos egyik kiesi k
a belvárosból, a másik pedig bent van az Állatkertben, amely egy fizetős
intézmény . Sajnos az elmúlt 1 év alatt két üzletünk sz űnt meg a közterüle t
foglalási vagy egyéb jogszabályok miatt .

A parázson sült kürtőskalács egy látványtermék, melynek az el őállítása sajnos
nem m űködik üzletben, ezért az egyetlen módja az az, ha közterületeten, sétál ó
utcában, turisták által frekventált helyeken, kürt őskalács készítésre sajátosa n
alkalmas kis pavilonban készítsük .
Ezért mi el is készítettünk több kürtőskalács sütőházat, amelyek megfelelnek a
településképi, városrendezési, közlekedési, környezetvédelmi, közegészségügy i
és köztisztasági el őrírásoknak . Csak sajnos a magyarországi, illetve a főváros
közterületi jogszabályozásai sokszor ellehetetlenítik a m űködést, hisz az elmúl t
egy évben két üzletünk szű nt meg ezen jogszabályok miatt .



Tehát hiába hungarikum a kürtőskalács, ha például egy február i
hétköznapon vagy akár a nyár közepén sehol a belvárosban, vagy lassa n
egész Budapesten nem tud egy turista parázson sült kürtőskalácsot
kóstolni, kivéve ha valamilyen vásár van .

Mi ezért is kezdeményeztük és dolgoztunk azon, hogy legyen egy-eg y
kürtőskalács sütöde a város néhány pontján . Például az 5 . kerület Deák Ferenc
utcában egy éven át volt állandó kürtőskalács készít ő pavilonunk, s őt a mai
napig van élő szerződésünk a közterületre, de sajnos az 5 . kerület i
önkormányzat 2015 februárjától már nem engedélyezte a m ű ködést, olyan
jogszabályora hivatkozva, miszerint csak "vendéglátó teraszoknak" adhatnak k i
engedélyt . És ugyanezek vonatkoznak a fővárosi területekre is . A 11 . kerültben ,
ahol szintén két évig m űködtünk, idén januárban vonták meg a közterület i
engedélyünket .

Az lenne a kérdésem, kérésem, hogy a Hungarikum Bizottság tudna-e abba n
segíteni, vagy tud-e akár a Földm űvelésügyi Minisztérium olyan lobb i
tevékenységet folytatni, amely által mondjuk a kürtőskaláccsal, min t
hungraikummal kivételt tudna tenni az V . kerület vagy a főváros és kaphatnán k
engedélyt közterületen kürtőskalács készítésre . `Egy a Minisztériumtól vagy a
Hungarikum Bizottságtól kapott támogatói levéllel talán könnyebbe n
tudnék kopogtatni és megfelel ő helyszíneket találni .

Mi rendelkezünk erre alkalmas hangulatos és modern pavilonokkal, amelyek má r
mű ködtek is ezeken a területeken, és úgy a lakósság körében mint a turistá k
körében nagy népszerű ségnek örvendtünk, és jó volt az, hogy tényleg lehetet t
kapni a belvárosban az év bármely napján parázson sült kürt őskalácsot, d e
sajnos ez ma már nem lehetséges .

Nem úgy mint például Prágában, ahol miután a Trdelnik néven levédették a
kürtőskalácshoz hasonló terméküket, azóta lépten nyomon Prága összes turistá k
által látogatott helyén áll egy kis stand, ahol meg lehet vásárolni azt .

Kérem segítsenek egy támogató levéllel vagy ajánlással, mert azt gondoljuk, és
gondolom ebben egyetértenek, hogy szükség és hasznos lenne a belvárosban ,
néhány kürtőskalács készítő kis faházra, hogy a kürt őskalács is méltán vigye
Magyarország és Budapest hírét a nagyvilágban.

Nagyon örülnék, ha esetleg személyesen is találkozhatnék Önökkel é s
átbeszélhetnénk ezt a problematikát . Várom szíves visszajelzésüket .

Tisztelettel és üdvözlettel : András Tünd e
Vitéz Kürt ős, vitezkurtos.hu, tel 06 70 5884392
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